
die ik soms heb gehoord. Ik zal daar
de komende tijd zeker iets mee doen.

De voorzitter: Wil mevrouw
Schoondergang nog één keer
interrumperen?

Mevrouw Schoondergang-Horikx
(GroenLinks): Voorzitter! Het ging
juist wel om die kleine kinderen van
vier jaar. In Haarlem loopt het project
Ontdekplekje. Ik ben daar geweest.
Kinderen spelen daar met water,
stenen en zand. Ze krijgen dan
spelenderwijs begrip voor techniek,
maar ze vallen toch overal buiten.

De voorzitter: Dit had de minister
niet willen missen.

Minister Jorritsma-Lebbink: Dat
klopt, voorzitter, maar naar mijn
gevoel is dit veel meer van belang
voor de motorische ontwikkeling van
het kind en voor een aantal
vaardigheden dan dat het leidt tot
een beroepskeuze voor een bepaalde
opleiding in de techniek. Wat dat
betreft kun je beter vragen of de
invulling van de eerste twee jaren
van de onderbouw van het voortge-
zet onderwijs voldoende zijn om ze
uiteindelijk naar zo’n opleiding te
krijgen.

Mevrouw Schoondergang-Horikx
(GroenLinks): De minister heeft dit
blijkbaar nooit gezien.

Minister Jorritsma-Lebbink: Ik weet
het heel goed, want op de peuterzaal
van mijn eigen kinderen werd al
geprobeerd de kinderen die
vaardigheden te laten ontwikkelen.
Dat was misschien wel een heel
progressief schooltje.
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Staatssecretaris Ybema: Voorzitter!
Ik dank de Kamer voor de inbreng in
tweede termijn. Ik heb nog een paar
punten.

Ik kom eerst op de vraag van de
heer Luijten hoe het zit met de
eindverantwoordelijkheid op het
terrein van de voedselveiligheid. In
de Warenwet is vastgelegd dat de
minister van Volksgezondheid de
eindverantwoordelijke in dit proces
is. De eerlijkheid gebiedt wel te
zeggen dat dit in de praktijk wat
meer tot uitdrukking moet komen.
Daarmee is de regering nu heel
serieus bezig, ook op basis van de
ervaringen die wij in het verleden

hebben opgedaan met een aantal
van dit soort affaires. De conclusies
uit het rapport-Berenschot zullen wij
er uiteraard bij betrekken.

Ik ben het eens met het gestelde
door de heer Luijten over de
Europese Voedsel- en veiligheids-
autoriteit, de European Food Agency,
in die zin dat dit een degelijk Agency
moet zijn. Datgene wat er nu ligt, is
inderdaad nog niet degelijk genoeg.
Daar moet echt nog wat aan worden
verbeterd.

Mevrouw Schoondergang
herhaalde haar voorstel tot het
nemen van een initiatief voor een
platform, met een aantal departe-
menten en brancheorganisaties, in
de toeristische sfeer. Ik vind dit
voorstel sympathiek, maar in de
huidige situatie, ook kijkend naar de
discussie met de sector, gaat het er
vooral om het organiserend
vermogen van die sector te
versterken. Er is heel lang sprake
geweest van te veel verdeeldheid en
versnippering in de sector. Het gaat
er nu om, vooral via het toeristische
huis, eenheid tot stand te brengen,
ervoor te zorgen dat men elkaar
opzoekt in plaats van elkaar de rug
toe te keren. Ik wil dat proces eerst
een kans geven. De suggestie van
mevrouw Schoondergang zal ik zeker
onthouden.

De heer Terlouw stelde een vraag
over de positie van de harde gulden
ten opzichte van de buurlanden.
Speelt dit nog steeds? Ik herinner mij
die discussies van vroeger ook nog.
De harde gulden was altijd goed
voor de inflatie en slecht voor de
export. Daar zat je tussenin. Dat gaf
een wat ongemakkelijk gevoel. Dat
type discussie is verdwenen als
gevolg van de invoering van de euro.
Binnen de Europese Unie zitten wij
nog wel met twee categorieën
landen. Binnen de categorie
euro-landen is die discussie helmaal
verdwenen, want daar speelt die
valuta niet meer. Wij hebben
allemaal te maken met één euro.

Er is nog wel eens sprake van een
dergelijke discussie tussen de
’’euro-landen’’ en de ’’niet-euro-
landen’’, zoals het Verenigd
Koninkrijk, Denemarken en Zweden.
Het Britse pond is zeer sterk, ook ten
opzichte van de euro. De export-
positie van het Verenigd Koninkrijk
staat daardoor onder druk. Alleen
voor het simpele feit dat de Britten
niet deelnemen aan de monetaire
unie betalen zij de prijs van een
hogere rente. De rente in het

Verenigd Koningrijk is namelijk rond
de 6%. Onze rente is ook na de
laatste verhoging van 0,25%, nog
maar 3,25%. Het oude mechanisme
geldt dus nog wel voor de
genoemde groep landen, maar het
zal nooit meer worden zoals het
vroeger was.

Voorzitter! Ook ik dank de Kamer
voor deze vruchtbare gedachte-
wisseling.

De beraadslaging wordt gesloten.

Beide wetsvoorstellen worden
zonder stemming aangenomen.

Sluiting 19.47 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op:
29 februari 2000

Wijziging van de Wet hygiëne en
veiligheid zwemgelegenheden
(uitbreiding tot therapiebaden)
(26567);
11 april 2000

Wijziging van de Drank- en
Horecawet (25969).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstellen:

Wijziging van de Tracéwet (eerste
tranche) (26343);

Wijziging van de wet tot wijziging
van de Huisvestingswet (doorwer-
king ruimtelijk beleid) (26471);

Een aantal wijzigingen van de Wet
bijzondere opnemingen in psychiatri-
sche ziekenhuizen op technische
punten onder meer naar aanleiding
van de evaluatie (26527);

Wijziging van de wet tot wijziging
van de Wet algemene regels
herindeling, de Provinciewet en de
Gemeentewet (Wijziging procedurele
bepalingen) (Begrip grenscorrectie)
(26655);

Wijziging van de Pensioen- en
spaarfondsenwet met betrekking tot
de medezeggenschap van gepensio-
neerden en de gelijkstelling in
premieregelingen van geregistreerde
partners met gehuwden (26674);

Jorritsma-Lebbink
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